

朝陽科技大學 094學年度第1學期教學大綱
Practical Management 工商管理實務

當期課號	3388	Course Number	3388
授課教師	陳齊聖	Instructor	CHEN,CHEE SHAN
中文課名	工商管理實務	Course Name	Practical Management
開課單位	應用化學系(二進)五A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程將邀請業界主管、專家學者介紹國內化工產業現況與發展，提供畢業班同學具體之產業資訊。課程將涵蓋工商管理基本原理、化工產業營運介紹、食品產業營運介紹、製藥產業營運介紹、電子產業營運介紹以及化工製程安全管理等項目。	Objectives	This course introduces current developments in chemical related business in Taiwan. The relations between basic science and chemical business would be emphasized. Main topics including general principles of managements, the management of chemical engineering industry, the R & D in food industry, drug discovery and manufacturing, analytical chemistry and chemical business management. development in electronic industry and Chemical Process Safety Management.
教材	化學工業概論 王振華著，三民書局出版 工業管理－新知叢書03 彭游著，日之昇出版 化工製程安全管理 張一岑著，揚智出版社	Teaching Materials	
成績評量方式	期中考及隨堂心得 60% 案例研討40%	Grading	Midterm 60% Case Study 40%
教師網頁	-		
教學內容	1.工商管理基本原理 2.化工產業營運介紹 3.食品產業營運介紹 4.製藥產業營運介紹 5.電子產業營運介紹 6.化工製程安全管理	Syllabus	1.General principles of managements 2. Introduction to the management of chemical engineering industry 3.Introduction to the R & D in food industry 4.drug discovery and development,manufacturing, analysis and business management. 5.Introduction of electronic industry 6.Chemical Process Safety Management

尊重智慧財產權，請勿非法影印。